



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
JABATAN PERIKANAN MALAYSIA  
BERITA PERIKANAN HARI INI**

**16 Mac 2023  
23 Sya'ban 1444H**

<b>SENARAI AKHBAR</b>	<b>TAJUK</b>
Utusan Malaysia	•
Berita Harian	• MAFS beri jaminan bekalan sayur di Johor mencukupi
Harian Metro	• Bekalan sayur di Johor cukup
Kosmo !	• Sayur dijamin cukup bulan Ramadan • Kerajaan sasar pengeluaran 150,000 tan metrik ikan air tawar
Sinar Harian	• Bahan mentah dijamin cukup Ramadan ini
The Star (Sunday Star)	•
New Straits Time	•
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Harakah	•
Malaysiakini	•
Bernama	•
Borneo Post (KK)	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	/	SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			14	16/3/2023

## MAFS beri jaminan bekalan sayur di Johor mencukupi

**Pengerang:** Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (MAFS) memberi jaminan bekalan sayur di Johor menjelang Ramadan mencukupi, walaupun beberapa daerah di negeri ini masih dilanda banjir.

Menterinya, Datuk Seri Mohamad Sabu, berkata Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) sudah mengambil langkah, termasuk membawa masuk bekalan dari negeri lain bagi memastikan permintaan pada bulan puasa ini dapat dipenuhi.

"Insya-Allah kerana FAMA sudah maklumkan kita sudah bawa masuk dari tempat lain bagi memenuhi permintaan pada Ramadan."

"Bekalan ini kita dapat dari negeri luar seperti Pasar Borong Selayang, Negeri Sembilan pun ada, selain import dari Cameron Highlands, terutama tomato dan sayur-sayuran berbentuk biji bukan berdaun," katanya pada sidang media selepas Majlis Penyerahan Bantuan Nelayan Pengerang di Kompleks Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) Pengerang di sini semalam.

Mohamad berkata, walaupun pengeluaran sayur menunjukkan penurunan 30 peratus akibat banjir dalam tempoh pasca banjir, pengeluaran sudah mula menanam semula sayur.

Beliau berkata, FAMA turut bekerjasama dengan kerajaan negeri bagi menyediakan Bazar Rakyat Agro Johor di 35 lokasi yang terjejas banjir.

"Daripada pertemuan FAMA dengan pengeluar terutama di Segamat, Batu Pahat dan Kota Tinggi memang ada sedikit penurunan pengeluaran 30 peratus."

"Tetapi, banjir pun dah surut, mereka sudah mula tanam balik. Ditambah pula dengan Kerjasama kerajaan negeri yang memberi peruntukan untuk mengadakan Bazar Rakyat Agro Johor di kawasan terjejas banjir selama 30 hari sepanjang Ramadan ini," katanya.

Mengenai anggaran kerugian akibat banjir, beliau berkata, bantuan masih dijalankan FAMA dan ia dijangka mengambil masa kira-kira sebulan untuk mendapatkan perincian penuh.

Sementara itu, mengulas mengenai majlis berkenaan, Mohamad berkata, kerajaan memperuntukkan RM29 juta bagi menaik taraf infrastruktur di Kompleks LKIM Pengerang bagi kegunaan nelayan setempat dengan projek itu dijangka siap 2024.

"Dalam siri lawatan ini, kita turut menyampaikan bantuan Elaun Sara Hidup Nelayan (ESHN) kepada 408 nelayan dengan jumlah keseluruhan RM122,400," katanya.

UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO	/	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF				NEGATIF		NEUTRAL		18	16/3/2023



PENGELAARAN sayur di Johor alami penurunan sebanyak 30 peratus akibat bencana banjir.

# Bekalan sayur di Johor cukup

MAFS jamin permintaan menjelang Ramadan dapat dipenuhi

Oleh Izz Laily Hussein  
am@hmetry.com.my

**Pengerang**

**B**ekalan sayur di Johor mencukupi menjelang Ramadan, kata Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan Datuk Seri Mohamad Sabu semalam.

Menurut Mohamad, Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (MAFS) memberi jaminan bekalan sayur di Johor mencukupi menjelang Ramadan walaupun beberapa daerah di negeri ini masih dilanda banjir.

Mohamad berkata, Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (Fama) sudah mengambil langkah membawa masuk bekalan makanan itu dari negeri-negeri lain bagi memastikan permintaan pada Ramadan dapat dipenuhi.

Insya Allah, bekalan sayur mencukupi menjelang Ramadan, kerana Fama sudah maklumkan kita sudah bawa masuk dari tempat-tempat lain bagi memenuhi permintaan pada Ramadan.

"Bekalan ini kita dapat dari Pasar Borong Selangor, dari Negeri Sembilan, pun ada, selain import dari Cameron Highlands, terutama tomato dan sayur-sayuran. Walaupun beberapa daerah di negeri ini masih dilanda banjir," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang media selepas menyempurnakan Majlis Penyerahan Bantuan Nelayan Pengerang di Kompleks Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) Pengerang di sini.

Turut hadir Menteri di Ja-

batan Perdana Menteri (Undang-undang dan Reformasi Institusi) yang juga Ahli Parlimen Pengerang Datuk Seri Azalina Othman Said.

Menurut Mohamad, walaupun pengeloaaran sayur menunjukkan penurunan 30 peratus akibat banjir, namun dalam tempoh pasca banjir, pengeluaran sudah mula menaikan semula sayur.

Beliau berkata, Fama turut bekerjasama dengan kerajaan negeri bagi menyediakan Bazar Rakyat Agro Johor di 35 lokasi yang terjejas banjir.

Hasil pertemuan Fama dengan pengeluar pengeluaran terutamanya di Segamat, Batu Pahat dan Kota Tinggi, memang ada sedikit penurunan pengeluaran se-

banyak 30 peratus.

Tetapi, banjir pun sudah surut, mereka sudah mula tanam balik. Ditambah pula dengan kerjasama kerajaan negeri yang memberi peruntukan untuk mengadakan Bazar Rakyat Agro Johor di kawasan terjejas banjir selama 30 hari sepanjang Ramadan ini, katanya.

Ditanya berkaitan anggaran kerugian yang ditanggung akibat banjir, beliau berkata, banciaan masih ditandakan Fama dan ia dijangka mengambil masa kira-kira sebulan untuk mendapatkan perincian penuh.

Berkaitan program berkenaan, Mohamad berkata, kerajaan memperuntukkan RM2 juta bagi menaik taraf infrastruktur di Kompleks LKIM Pengerang bagi kegiatan nelayan setempat dan projek itu dijangka siap tahun depan.

**“ Kita sudah bawa masuk dari tempat-tempat lain bagi memenuhi permintaan ”**  
Mohamad

UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!	/	THE STAR	NANYANG SIANG PAU	MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN:	POSITIF		NEGATIF	NEUTRAL	16	16/3/2023

Penurunan pengeluaran sehingga 30 peratus akibat banjir.

# Sayur dijamin cukup bulan Ramadan

Oleh MASTURAH SURADI

**KOTA TINGGI** - Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) memberi jaminan bekalan sayuran mencukupi sepanjang bulan Ramadan meskipun berlaku banjir di beberapa kawasan di negeri ini.

Menteri KPKM, Datuk Seri Mohamad Sabu berkata, pihak Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) telah pun mengadakan pertemuan dengan pengeluar sayuran di kawasan utama di negeri ini dimana memang terdapat penurunan pengeluaran sehingga 30 peratus ekoran banjir.

Bagaimanapun katanya, mereka kini sudah mula melakukan penanaman semula ekoran banjir yang telah surut.

Kerajaan negeri Johor juga mengambil inisiatif membuat jualan hasil pertanian pada harga diskaun melalui program bazar rakyat agro Johor.

Bazar berkenaan akan ditempatkan di 35 lokasi terjejas banjir.



**MOHAMAD SABU (tengah)** menyempurnakan Majlis Penyerahan Bantuan Nelayan Pengerang di Kompleks LKIM Pengerang, Kota Tinggi semalam.

ji yang melibatkan kerjasama FAMA, Lembaga Kemajuan Ika Malaysia (LKIM), Lembaga Pertubuhan Peladang (LPP) dan pihak swasta," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang akhbar selepas menghadiri Majlis Penyerahan Bantuan Nelayan Pengerang di Kompleks LKIM Pengerang, di sini semalam.

Mohamad berkata, dari semantau harga pula didapati peningkatan tidak ketara ekoran bekalan sayuran diperolehi dari negeri luar seperti di Selangor juga Negeri Sembilan.

FAMA juga ada mengimport dari Cameron Highlands, bawang tomato juga produk-produk berbentuk biji bukan sayur berdal jadi tak perlu risau, di Johor juga ada bazar rakyat agro Johor yang akan berada selama 30 hari sepanjang Ramadan.

Insyaa-Allah dijamin cukup pihak FAMA akan bay bazar rakyat agro ke tempat-tempat lain untuk penuhi permintaan pada bulan Ramadan katanya.

UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!	/	THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			5	16/3/2017

## Kerajaan sasar pengeluaran 150,000 tan metrik ikan air tawar

**KUALA LUMPUR** – Kerajaan menasarkankan pengeluaran sebanyak 150,000 tan metrik ikan air tawar termasuk patin, tilapia, dan keli pada tahun 2025 disusuli sebanyak 214,000 tan metrik pengeluaran ikan air tawar pada tahun 2030.

Timbalan Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Chan Foong Hin berkata, langkah itu bagi menjadikan sektor akuakultur ikan marin dan air tawar sebagai salah satu sektor utama untuk meningkatkan kadar sara diri.

"Bagi memastikan subsektor akuakultur ikan air tawar men-

jadi salah satu sumber utama pendapatan rakyat, Kementerian melalui Jabatan Perikanan telah merangka strategi.

"Ia termasuk penyusunan semula kawasan akuakultur dan pemantapan aktiviti ternakan ikan air tawar dengan memberi fokus kepada peningkatan pengeluaran akuakultur air tawar," katanya pada sidang Dewan Rakyat di sini semalam.

Beliau menjawab soalan Salamiah Mohd Nor (**PN-Temerloh**) tentang usaha untuk memastikan penternakan ikan air tawar menjadi salah satu sumber utama pendapatan kepada rakyat.

Foong Hin berkata, strategi lain adalah melalui Pelaksanaan Projek Integrasi Akuakultur memfokuskan usaha bagi membangunkan sistem sangkar bersepadu yang akan menyumbang kepada peningkatan pengeluaran akuakultur.

Menurutnya, projek itu akan menambah 2,000 peluang pekerjaan menjelang 2025 dengan sasaran pengeluaran 15,000 tan metrik ikan air tawar.

"Pemeriksaan Pelan Pembangunan Baka dan Benih Akuakultur bagi mengatasi isu kebergantungan benih dan induk import," katanya.



**PENGELUARAN** ikan air tawar pada skala besar menjadikan sektor itu penting untuk meningkatkan kadar sara diri rakyat. – GAMBAR HIASAN

UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN	/	THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		28	16/3/2023

# Bahan mentah dijamin cukup Ramadan ini



**MAFS menerusi FAMA beri jaminan meskipun Johor masih banjir**

## KOTA TINGGI

**K**ementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (MAFS) memberi jaminan bekalan bahan mentah termasuk sayur-sayuran di negeri ini mencukupi, meskipun negeri Johor masih dilanda banjir.

Menterinya, Datuk Seri Mohamad Sabu berkata buat masa ini, pihaknya menerusi Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) sentiasa memastikan bekalan mencukupi.

Ini termasuk membawa bekalan dari Kuala Lumpur (Pasar Borong Selayang), Negeri Sembilan dan Pahang (Cameron Highlands), katanya.

"Insya-ALLAH. Dijamin oleh pihak FAMA. Bekalan akan dibawa dari tempat-tempat lain untuk memenuhi permintaan dalam bulan Ramadan," katanya kepada pemberita selepas majlis penyerahan bantuan nelayan di Kompleks Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) Pengerang di sini, pada Rabu.

Turut hadir Menteri di Jabatan Perdana Menteri, Datuk Seri Azalina Othman Said.

Ahli Parlimen Kota Raja itu berkata demikian ketika ditanya sama ada bekalan bahan mentah mencukupi memandangkan se-

setengah tempat di negeri itu masih terjejas banjir.

Mengenai jumlah kerugian yang dialami pekebun dan petani, Mohamad berkata kementerianya bersama agensi-agensinya terlibat kini dalam proses membuat bincangan dan mengumpul data penduduk terkesan banjir.

"Kerugian itu sedang dibuat bincangan. Pihak Agensi Pengurusan Bencana Negara (Nadma), Kementerian Kesihatan Malaysia, Kementerian Kemajuan Desa dan Wilayah, MAFS dan FAMA juga sedang buat kajian," katanya.

Disember lepas, sektor pertanian dan agromakanan mengalami kerosakan dan kerugian berjumlah RM111.95 juta akibat bencana susulan Monsun Timur Laut. - *Bernama*